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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 312, alm. del stillet af Folketingets Miljø- og 
Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål 312 
Kan ministeren bekræfte, at der i Danmark sælges hårfarveprodukter, der aldrig er blevet sikker-
hedsvurderet af myndighederne? 
 
Svar 
Anvendelsen af kemiske stoffer i kosmetiske produkter er EU-reguleret gennem Kosmetikdirektivet. 
Som udgangspunkt regulerer direktivet gennem forbud eller begrænsninger brugen af stoffer med 
kendte skadelige egenskaber for sundheden. På områder, som brugen af UV-filtre og konserve-
ringsmidler har direktivet i dag såkaldt positivlister, som betyder, at udelukkende de angivne stoffer 
må anvendes til disse formål. For hårfarveprodukter findes der ikke i dag en sådan positivliste, men 
EU vedtog i december 2002 en strategi med henblik på mere sikre hårfarveprodukter og sikker-
hedsvurdering af en række hårfarver er nu i gang. Der findes således i dag hårfarver, der endnu 
ikke er blevet sikkerhedsvurderet af myndighederne. 
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